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1. Mötets öppnande 

Ordförande Gustav Öberg (S) hälsar alla välkomna och öppnar mötet. 

 

2. Val av justeringsperson 

Alexandra Stenlund (C) väljs till justeringsperson (punkt 1–8) 

Erik Järvelä (V) väljs till justeringsperson (punkt 9-12) 

 
3. Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställs utan tillägg. 

 

4. Föregående protokoll 

Inga synpunkter på föregående protokoll.  

 

5. Aktuellt konjunkturläge  

Peter Warda, analytiker från Business Region Göteborg (BGR) presenterar det 

aktuella konjunkturläget i Göteborgsregionen.  

Lågkonjunktur väntas i Sveriges ekonomi och många faktorer påverkar 

nulägesbilden, såsom rådande världsläge, störningar i leverantörskedjor, ökad 

inflation, stigande räntor och brist på arbetskraftskompetens.  Göteborg har jämfört 

med övriga storstäder och landet som helhet en större jobbtillväxt, men väntas 

tappa fart framöver. 

Stor mismatch mellan antalet lediga jobb och antalet arbetslösa. Det finns i 

dagsläget ca 10 000 lediga jobb per månad och 30 000 är arbetslösa per månad i 

Göteborgsregionen. 

 

Många svenska företag är exporttunga och det är stora skillnader mellan olika 

sektorer i hur konjunkturen påverkar.  

 

Reflektioner och frågor: 

Var finns tjänsterna och arbetstillfällen framöver? Kunskapsintensiva tjänster, IT 

teknik och vissa offentliga tjänster inom offentliga sektorn. Utbildning lärare inom 

offentlig sektor. Exempel: Härryda logistikcenter, Batterifabrik Göteborg. Bra 

nischkompetens är lovande för arbete. Tyvärr stort utflöde till Stockholm inom 

vissa branscher. 

Ordförande 

Gustav Öberg (S) 

  

 

Justerande 

Alexandra Stenlund (C) 

Erik Järvelä (V) 
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Hur ser det ut när det gäller extrajobb och sommarjobb? Under pandemin 

drabbades många unga inom bland annat restaurangbranschen.  

 

Arbetslösheten 60 %, bland utrikesfödda. Vilka insatser görs? Korta och nischade 

utbildningar är framgångsrika.  

 

Studenterna upplever ofta att kraven till ett arbete ofta är högre än vad arbetet 

egentligen kräver. Behöver det inte ses över?  Viktigt att anpassa 

kravspecifikationerna framöver. Diskussion lärosäten och 

arbetsgivarorganisationer?  

 

Studentforum antecknar informationen 

 

 

6. Aktuellt läge - Studentforum som referensorganisation till 

Näringslivsstrategiska programmet  

Viktor Kjellsson, Chalmers studentkår berättar om Studentforums roll som 

referensorganisation till Näringslivsstrategiska programmet (NÄSP). Studentforum 

är en av sju referensorganisationer till programmet och det är områdena 

kompetensförsörjning och attraktionskraft som är särskilt viktiga för Studentforum.  

Rekrytering av studenter till stormötet den 21 april har pågått sedan i februari och 

har nu en representation av studenter klar. Studentforums roll är att representera 

stadens studenter och ge politiken en förståelse för studentperspektivet i 

näringslivsfrågor men också ge kårerna en förståelse för den politiska dimensionen. 

På Studentforums sammanträde den 14 juni återkopplas utvärderingen från 

stormötet.  

 

Reflektion: 

Har företagen rätt fokus på kompetensförsörjningen? Uppmuntra företagen att vara 

uppsökande. Ibland vet inte företagen själva vilken kompetens de behöver.  

 

 

Studentforum antecknar informationen 

 

7. Kompetensförsörjning och Attraktiv arbetsgivare  

Helena Styrén och Karin Brygelsson, planeringsledare stadsledningskontoret 

presenterar stadens arbete med kompetensförsörjning och attraktiv arbetsgivare. 

Göteborg är en stor arbetsgivare, har 60 000 medarbetare i verksamheter allt från 

Liseberg, Renova och personal i skolan och vården. Stora demografiska 

utmaningar kommande år innebär att 4000 nya rekryteringar behöver göras varje 

år.  Alltså nästan 40 000 rekryteringar de kommande 10 åren. 

Detta innebär att staden som arbetsgivare behöver och vill vara attraktiv för att 

lyckas med denna rekrytering.   

Kommunstyrelsen har beslutat att ta fram en kompetensförsörjningsplan, som 

senare i vår ska beslutas i kommunfullmäktige. Enligt planen ska kommunikation 

ske med representanter från studentkårerna. Detta för att se vad studenter 

efterfrågar i framtida arbeten. Studentforum kan framöver vara plattform för denna 

kommunikation. 
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Göteborgs Stad är högt rankade som arbetsgivare bland studenter när det gäller 

sjuksköterskor, socionomer och lärare.  

 

Reflektioner: 

Staden behöver synliggöras som arbetsgivare för flera studenter och kårer.  

 

Konstkåren lyfter att de har många internationella studenter. Det är svårt att 

komma in på arbetsmarknaden om man inte kan svenska. Hur många tjänster finns 

där man inte behöver ha svenska som förstaspråk?  

Stadens skulle behöva bli bättre på att samordna sig på tex arbetsmarknadsmässor.   
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8. Varför väljer du Göteborg efter studierna? 

Gruppdiskussion kring: Hur får vi studenterna att stanna i Göteborg efter 

studierna?  

 

Reflektioner från gruppdiskussionerna: 

• Grunden är att många vill stanna i regionen (inte enbart Göteborg)  

• En grund för att stanna är att det ska finnas arbete för den kompetens man har 

införskaffat sig. 

• Hur staden uppfattas, kulturellt liv har betydelse 

• Möjligheter till att pendla in till arbetet i staden är viktigt 

• Möjligheten att skaffa sig en bostad efter studierna är viktig. Många känner 

behov av att köpa sig en bostad. Finns en uppfattning bland studenter att det är 

svårt att få en hyresbostad. Finns det möjlighet att ha någon form av 

bostadsförmedling? 

• Stockholm lockar ofta på grund av stadens sociala del, såsom restauranger, 

infrastrukturen. Stockholms arbetsmarknad lockar också på grund av arbetsgivare 

som är högt rankade och det finns en större arbetsmarknad. Göteborgs intressanta 

arbetsgivare behöver synliggöras mer.  

• Studenter från konstnärliga utbildningar har ofta stort behov av lokaler för sin 

verksamhet. Viktigt att de är billiga och funktionella men behöver inte ligga 

centralt. Hur går det att underlätta för studenter i kreativa yrken att starta egna 

företag?  

• Underlätta för internationella studenter att hitta jobb, relevant information på 

engelska, finns det andra sätt att stötta? 

• För sjuksköterskor är inte VGR högt rankad som arbetsgivare och det drabbar 

staden.  

• Arbetsgivaren måste släppa att man måste ha exakt rätt bakgrund för studenter 

inom ex. humaniora och samhällsvetenskap – många gånger är en 

universitetsutbildning fullt tillräcklig.  

• Arbetsgivaren skulle kunna ha kontakt med studievägledarna för att få insikter 

om olika mindre vanliga utbildningar 
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• Tidig gemensam information till alla studenter om Boplats, och att söka jobb 

tidigt.  Viktigt att staden och kårerna samverkar om denna information. 

• Vilken statistik finns?  Samla den är viktig för politiska beslut. Vet vi hur många 

som stannar kvar i Göteborg efter studierna?  

  

Vad kan Göteborgs Stad, som arbetsgivare göra för att få kontakt med studenter: 

• Stort behov av att få träffa arbetsgivare på mässor. Praktikplatser är också ett sätt 

in på en arbetsplats. Skapa attraktiva traineeprogram, få möjlighet att se en 

organisation, flera platser på en organisation. Närvaro av arbetsgivaren 

september/oktober för att kunna visa på exjobb. Vill träffas på campus inte lika 

troligt man kommer till arbetsgivaren. 

• Vara med på arbetsmarknadsmässor  

• Göteborg skulle behöva ha en väg in för hela staden vad gäller praktik/VFU, 

uppsatser mm 

• Sahlgrenska kår har en flik på sin hemsida ”jobb för studenter” – där går att 

annonsera 

• Staden efterlyser info om hur man kan ”annonsera” till exempel uppsatsämnen 

hos kårerna 

• Just nu efterlyser Sahlgrenska studentkår många fler VFU platser för 

sjuksköterskestudenter 

 

Studentforum antecknar reflektionerna från diskussionerna 

 

9. Budgetrelaterade aktiviteter  

Studentforum har en årlig budget på 140 tkr. Göteborgs förenade studentkårer 

presenterar två förslag till uppdrag.    

1. Undersökning: Varför väljer du att flytta ifrån eller stanna i Göteborg? Koppla 

till möjligheter i Göteborg. Vilka är de största anledningarna till att 

flytta/stanna? Vilken statistik finns? Likheter/skillnader mellan olika 

studentgrupper 

2. Rapport: Studentbudget Göteborg 2023. Utforma en studentbudget i Göteborg 

med syftet att uppmärksamma och utreda den ekonomiska situation studenter står 

inför i Göteborg.  

 

Beslut: Studentforum beslutar om GFS förlag till aktiviteter resterande budgetår 

inom den budgetram som finns för studentforum 

 

 

10. Överlämning i anslutning till sammanträdet 14 juni  
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Studentforum har en social aktivitet i samband med mötet 14 juni, Då bjuds både 

nya och gamla företrädare från studentorganisationerna in. Bra att det är nära och 

att det är en form som är bra för mingel och samtal. 

  

Beslut: Studentforum beslutar att ge beredningsgruppen uppdraget att planera för 

en aktivitet i samband med sammanträdet 14 juni   

 
11. Övriga frågor 

Varför inte så många politiker närvarande idag? Är inte alla platser tillsatta? 

Representanterna från de politiska partierna är beslutade och tillsatta av 

kommunstyrelsen.  Gustav informerar att om det vid enstaka tillfällen inte finns 

möjlighet att närvara till exempel på grund av sjukdom finns det möjlighet att 

adjungera någon annan från det politiska partiet. Studentforum är i första hand ett 

dialogforum för studentfrågor och därför är det viktigt att de politiska 

representanterna finns på plats. Detsamma gäller representanterna från 

studentkårerna, om någon får förhinder, går det att skicka en annan representant 

från sin studentkår. 

12. Mötets avslutande 

Gustav tackar för ett bra möte och bra diskussioner och avslutar mötet. 

 

 


